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SLOVO MÍSTOSTAROSTY 

Vá~ení a milí sousedé, 
dnes u~ víme, ~e poslední povodeň mp~eme zaZadit mezi ty 
historicky nejv�tbí, které m�sto a pam�tníci za~ili. Slíbil 
jsem, ~e ud�lám shrnutí, ale je to t�~ké.  
Událostí bylo za celý povodňový víkend tolik, ~e vůbec nevím, 
jak celý �lánek uchopit, aby nesl ucelenou a nezkreslenou in-
formaci. 
 

Ve stru�nosti jen uvedu, ~e ji~ od středy za�aly přípravy na 
technických a u hasi�ů. Povodňová komise byla ve stejný den 
aktivována a ji~ od �tvrte�ního rána pilně pracovala. To platilo 
i pro pátek, kdy ve ve�erních hodinách za�ala voda zvolna 
stoupat a bylo potřeba za�ít hlídat tok a o nastávající povodni 
s předstihem informovat majitele nejvíce ohro~ených nemovi-
tostí. To vbe se �inilo nad �asový rámec toho, co po~aduje 
povodňový plán. 
 

V sobotu ráno débť neustával, voda stoupala a události nabraly 
neuvěřitelně rychlý spád. Voda tekla z polí, z ří�ky se stala 
divoká řeka a do toho informace, ~e na Zdoňovském rybníku 
jde voda přes hráz. Najednou stojím v gará~i u sousedů }áko-
vých ve Zdoňově, kde vznikl improvizovaný velín Hasi�ského 
záchranného sboru a Policie. V tu chvíli jsme vbichni měli 
v hlavě otázku, co se stane, pokud se provalí starý bezpe�nost-
ní přeliv na rybníku a voda se nekontrolovaně vyvalí do Zdo-
ňova. V rychlosti bylo nutné ur�it oblast, která by byla zatope-
na, evakuovat ohro~ené ob�any a v neposlední řadě vyřebit 
kritickou situaci na rybníku. V jednu chvíli, a to u~ jsme byli 
zpět na radnici, pronesl řídící důstojník od hasi�ů myblenku, ~e 
je potřeba zmírnit tlak vody na starý a technicky nevyhovující 
přetékající bezpe�nostní přeliv. Otázkou bylo jak. Vzhledem 
k tomu, ~e shodou okolností jsem se před pár lety stal majite-
lem rybníku a řebím jeho kompletní revitalizaci, tak jsme dis-
ponovali plány sou�asného stavu a měl jsem i znalosti míst-
ních poměrů. Navrhl jsem upustit vodu z měl�iny mimo těleso 
hráze, kde nehrozí zvýbený tlak vody a vznik vlny. Kontakto-
vali jsme pana Václava Svobodu, jeho~ firma disponuje po-
třebným technickým vybavením a který okam~itě vyrazil na 
místo, aby celou situaci posoudil a rozhodl, jestli je vůbec 
schopný dostat bagr k rybníku a bezpe�ně provést po~adovaný 
zákrok. Celá povodňová komise musela v tu chvíli vyrazit do 
Zdoňova, aby mohla zodpovědně rozhodnout. ekáme na zá-
stupce z Povodí Labe, aby si také prohlédli situaci na rybníku 
a sdělili nám odborný názor na celou situaci. Minuty se vlekly. 
Kone�ně přijeli a hned se jelo na hráz. Pak u~ jsme zpátky 
v gará~i, kde řídící hasi�ů zopakuje plán, odborníci z Povodí 
vyjádřili svoji absolutní podporu představenému řebení, pan 
Svoboda také souhlasí a je na komisi, aby rozhodla. Představte 
si, ~e bez přípravy máte rozhodovat o akci, která mů~e ovlivnit 
lidské ~ivoty a majetek ob�anů. Tíha zodpovědnosti je nesku-
te�ná. V hlavě vám bě~í: „Co se stane, kdy~ to uděláme a nao-
pak co hrozí, pokud to neuděláme?“ Nakonec celá povodňová 
komise jako jeden mu~ hlasuje pro. O půl sedmé ve�er jsem 
zpět u rybníku a s úlevou sleduji, jak voda zvolna a bezpe�ně 
odtéká z měl�iny do louky a napojuje se zpět do odtokového 
koryta. 
 

Nyní mi dovolte malou odbo�ku. Ohledně celé situace na ryb-
níku ve Zdoňově vznikla řada fám a dezinformací. Osobně 
jsem se vyjádřil, ~e po~aduji probetření vebkerých kroků, které 
byly u�iněny, proto~e jsem si jist, ~e ze strany fungování po-
vodňové komise a mě osobně nevzniklo pochybení. Mám do-
statek důkazů a dnes i odborných vyjádření, které vylu�ují 
vznik jakékoliv vlny, která by následně ohrozila obyvatele a 
jejich majetky ní~e po toku. 
 

A teď zpět. Po celou dobu, kdy řebíme rybník, nejenom mně, 
ale vbem z komise neustále zvoní telefon a řebí se spousta dal-
bích věcí a ~ádostí ob�anů. Jsme ve spojení s nadřazenou ko-
misí ORP Broumov a i s dalbími komisemi, s teplickými hasi�i 
a se spoustou dalbích zú�astněných pomocníků. Nadále moni-
torujeme vbechny přítoky u~ od Libné, aby se někde nezacpal 
mostek nebo nevznikla jiná zádr~ vody, která by posléze ohro-
zila lidi ní~e na řece. Ve�er se ur�ují hlídky na noc a domlouvá 
postup pro případ dalbích nenadálých situací. A pak snad na 
chvíli spánek.  
 

Mů~u vám zodpovědně říct, ~e na radnici strabí. Poka~dé kdy~ 
u~ skoro usínám, se ozve rána. Hledám okno �i dveře, které by 
mohly bouchat, ale nenacházím. Je půlnoc, v mobilu mi stále 
pípají zprávy, sna~ím se usnout. V půl �tvrté ráno se vbe rozbí-
há nanovo. Dopoledne mi hlásí Honza Stiller, ~e na radnici 
nestrabí, ale ~e nabel jedno malé otevřené okno, které boucha-
lo. 
V neděli dopoledne to vypadá, ~e se situace zlepbila. Odvá~ím 
evakuované domů do Zdoňova. To jebtě netubím, ~e ji~ brzy 
pojedou zase zpět do Hotelu Koruna nebo na Penzion Metuje, 
kde jsme jim zařídili evakua�ní prostory. Najednou prbí, jako 
kdy~ vylijete kýbl. Polní cesty se proměňují v řeky. Voda se 
valí odevbud a Metuje stoupá. Zaplavují se silnice, přetékají 
mostky, spodní voda zaplavuje i sklepy domů na kopcích. Ze 
Zdoňova se opět evakuuje, zjibťujeme, koho je potřeba evaku-
ovat v Teplicích a zejména v Dědově a Javoru. Opět je nejdů-
le~itějbí udr~et tok řeky průto�ný, bez jakékoliv zácpy 
z naplaveného dřeva a jiných věcí. V jednu chvíli se ře~ou 
zábradlí na mostcích a situace vypadá beznadějně, proto~e 
z nebe se stále valí spousta vody. Zajibťujeme vebkerou pod-
poru Hasi�ského záchranného sboru a míří k nám jednotky 
z okolí i z daleka. Lidé narychlo pytlují a sna~í se zachránit, co 
se jebtě dá. Zkrátka je to mela. 
 

Výsledek znáte. Příroda se umoudřila, přestalo prbet a přibla 
naděje, ~e povodeň ustoupí. A nakonec ustoupila a dokonce 
v úterý vyblo sluní�ko. 
 

Jen za páte�ní ve�er jsem měl kolem padesáti odchozích hovo-
rů. Jen~e to byl slabý odvar toho, co proběhlo v sobotu, neděli 
a pondělí. Kdybych spo�ítal vebkerou komunikaci, tak jsem na 
více ne~ tisíci příchozích a odchozích hovorech za tři dny. 
Zprávy a komunikaci přes WhatsApp do toho nepo�ítám. Jed-
notlivé akce, koordinaci hlídání a �istění toku, řebení osobních 
po~adavků ob�anů a chalupářů, komunikace s dot�enými orgá-
ny, hasi�i, policisty a mnoha dalbími lidmi se nedá shrnout ani 
do pěti �lánků. Vbichni, kdo se ú�astnili a pomáhali, vědí, jak 
náro�né to pro ka~dého z nich bylo.  
 

Nezbývá ne~ zopakovat, ~e jim vbem patří můj nekone�ný dík, 
proto~e bez nich by se to zvládnout nedalo. Prosím tedy ka~dé-
ho, kdo jen na chvilku přidal ruku k dílu, buďte na sebe hrdi a 
děkuji vám za vbechno, i kdy~ jsme se v tom shonu třeba ani 
nezahlédli. 
 

Na závěr bych rád po~ádal, pokud potřebujete po povodních 
jakoukoliv pomoc, ať u~ fyzickou nebo finan�ní, prosím, ob-
raťte se na městský úřad a my vám ur�itě vyjdeme vstříc a 
pomů~eme. A�koliv jsme hned v pondělí brzy ráno za�ali or-
ganizovat popovodňovou pomoc (od�erpávání vody, vysoube-
�e, úklid odpadu, kontejnery, informace o mo~nostech finan�ní 
podpory, statické posudky, rozbory studní atd.), není v nabich 
silách zjistit a pokrýt vebkeré potřeby, které vám vznikly. Je 
proto potřeba, abyste nám dali vědět. 
 

Děkuji mnohokrát. 
Antonín Novotný MBA, místostarosta 



Vá~ení Tepli�áci, 
události se bohu~el sebly tak, ~e jsem v dob� povodní byla 
na dovolené mimo R bez mo~nosti pZed�asného návratu. 
PZesto cítím potZebu napsat pár slov.  
Povodňovou komisi svolává a následně jí předsedá starosta, 
v případě nepřítomnosti pak místostarosta, co~ se také stalo. 
Povodňová komise byla aktivována ve středu 11. 9. odpoledne 
ve slo~ení: Antonín Novotný (předseda), David Hlavatý, atě-
pán Remeb, Jan Stiller (�lenové) a Markéta Machová 
(zapisovatelka) a za�ala pracovat ji~ ve �tvrtek 12. 9. ráno. 
Rozpubtěna byla v úterý 17. 9. Tímto celé povodňové komisi 
veřejně děkuji za jejich práci a nasazení v kritických dnech. 
Ale nebyli to jen oni, kdo si pro~ili perné dny. Nesta�ili by na 
to bez bleskové reakce vás vbech, kteří jste svou prací pomohli 
ke zvládnutí povodně od Libné a~ po Dědov. Vás dobrovolní-
ků bylo hodně a ať u~ jste hlídali toky nebo mostky, pytlovali 
nebo rozvá~eli pytle s pískem, nebo jinak zajibťovali bezpe�í 
ostatních – bez vás by se to zvládnout nedalo! Děkuji vám 
vbem!  
 

Jako poděkování za vabi nezibtnou pomoc přijměte pozvání na 
spole�né posezení u pivka a pe�eného prasátka. Budeme mít 
příle~itost probrat co, kdo, kde a pobavit se spolu nejen o po-
vodni. Posezení pro povodňové dobrovolníky se bude konat 
v restauraci ASTRA v sobotu 2. listopadu od 17 hodin. 
Prosím, sdílejte toto pozvání vbem, o kterých víte, ~e pZilo-
~ili ruku k dílu. T�bíme se na vás! 
 

Vím, ~e některé domácnosti byly vyplaveny, proto znovu vy-
zývám vbechny ob�any, kteří potřebují pomoc, obraťte se na 
mě nebo na místostarostu. Materiální, finan�ní nebo poraden-
skou pomoc nabízí Úřad práce, Diecézní katolická charita a 
dalbí. Pomů~eme vám ji zprostředkovat nebo jinak pomů~eme 
s řebením vabí situace. 
 

A teď k té méně příjemné �ásti dnebního příspěvku… Mo~ná 
u~ i k vám se doneslo, ~e zastupitel David Duda vznábí záva~-
ná obvinění týkající se práce povodňové komise a jejího před-
sedy. Aby tato tvrzení bylo mo~né posoudit a ověřit, po~ádala 
jsem o stanoviska dot�ené orgány a firmy. O prověření práce 
povodňové komise mě po~ádal i místostarosta Antonín Novot-
ný.  
 

V tuto chvíli jsem u~ obdr~ela větbinu vy~ádaných vyjádření a 
stanovisek a na základě toho mohu konstatovat, ~e k ~ádnému 
pochybení ze strany povodňové komise ani jejího předsedy 
nedoblo. Nejen komise, ale i dalbí zaměstnanci města pracovali 
nad rámec svých povinností. Bohu~el nepravdivá nař�ení pana 
Dudy přesáhla hranice nabeho města a jsou bířena dál. Pova~u-
ji proto za nutné bránit práci povodňové komise a zaměstnanců 
města. 
 

Jak jsem slíbila zastupitelům, s výsledky betření seznámím 
nejen je, ale vbechny ob�any města na příbtím veřejném zase-
dání zastupitelstva. To plánuji svolat na za�átek listopadu.  
Věřte, ~e se mi tyto řádky nepíbí lehce. Velice mě mrzí, ~e 
nálada ve městě je tímto způsobem vyhrocená. Byla jsem pře-
svěd�ená, ~e v době krizí, jakou povodeň bezesporu byla, je 
potřeba si navzájem pomáhat a táhnout za jeden provaz. Dou-
fám, ~e to příbtě budeme umět! 

 

Věra Prokopová, starostka 

 

SLOVO STAROSTKY 



Usnesení z 15. jednání zastupitelstva  
m�sta Teplice nad Metují konaného dne  

5. záZí 2024  

Zastupitelstvo m�sta Teplice nad Metují 
  

schvaluje  
 

Usnesení �. 02/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje výběr zpra-
covatele Místní energetické koncepce, dle nejvýhodnějbí eko-
nomické nabídky, firmu RAMS Assets s.r.o., Klimentská 
1216/46, 110 02 Praha 1.  
 

Usnesení �. 03/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje zahájení 
veřejné zakázky „Komunální FVE- Teplice nad Metují“ a vy-
psání výběrového řízení na dodávku této stavby.  
 

Usnesení �. 05/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje úhradu 
"Rekonstrukce zdrojů tepla v kotelně Za - Teplice nad Metují" 
ze spořícího ú�tu města vedeného u KB a.s. do maximální 
�ástky 5 773 559,29 K�.  
 

Usnesení �. 06/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje záměr přije-
tí úvěru v maximální výbi 21 000 000 K�.  
Hlasování:  
 

Usnesení �. 07/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje zahájení 
procesu poptávkového řízení na dodavatele úvěru v max. výbi 
21 000 000,- K�, oslovením max. 5 bank.  
 

Usnesení �. 08/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje bezúplatný 
převod (přijetí daru) p.�. 616/5, ostatní plocha, o výměře 16 
m²; p.�. 650/6, ostatní plocha, o výměře 164 m²; p.�. 731/8, 
ostatní plocha, o výměře 97 m²; p.�. 731/9, ostatní plocha, o 
výměře 101 m²; p.�. 731/11, ostatní plocha, o výměře 70 m²; 
p.�. 731/13, ostatní plocha, o výměře 34 m² a p.�. 732/7, ostat-
ní plocha, o výměře 5 m² vbe v k.ú. Teplice nad Metují, okres 
Náchod, z majetku eská republika – Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových do vlastnictví města Teplice nad 
Metují a pověřuje starostku podpisem smlouvy �.j. UZSVM/
HNA/5029/2024-HNAM o bezúplatném převodu vlastnického 
práva k majetku.  
 

Usnesení �. 09/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje bezúplatný 
převod pozemků (přijetí daru) v k. ú. Dolní Teplice a obci 
Teplice nad Metují z majetku  
Královéhradeckého kraje, sídlem Pivovarské náměstí 1245, 
500 03 Hradec Králové, I: 70889546 do vlastnictví města 
Teplice nad Metují. Jedná se o pozemky �.:  
 

552/12 (ostatní plocha-ostatní komunikace, o výměře 21 m²) 
552/17 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 125 m²) 
552/18 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 169 m²)  
552/19 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 44 m²)  
552/20 (ostatní plocha - zeleň, o výměře 1091 m²)  
552/28 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 199 m²) 
552/29 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 214 m²)
552/30 (ostatní plocha - manipula�ní plocha, o výměře 26 m²) 
552/31 (ostatní plocha - manipula�ní plocha, o výměře 7 m²) 
552/32 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 94 m²) 
552/33 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 87 m²) 
642/3 (ostatní plocha - jiná plocha, o výměře 14 m²) 

642/4 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 980 m²)  
646/1 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 173 m²)  
646/7 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 483 m²)  
647/1 (ostatní plocha - jiná plocha, o výměře 222 m²)  
647/2 (ostatní plocha - ostatní komunikace, o výměře 37 m²)  
 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zároveň souhlasí s 
uzavřením darovací smlouvy s formulací zákazu zcizení:  
„Smluvní strany tímto sjednávají bezúplatně k tí~i obdarované-
ho zákaz zcizení, kterým se obdarovaný výslovně zavazuje, ~e 
po dobu 10 let ode dne právních ú�inků vkladu vlastnického 
práva do katastru nemovitostí nepZevede vlastnické právo k 
pZedmětu daru tZetí osobě a o pZedmět daru bude pZinejmen-
bím po tuto dobu Zádně pe�ovat, u~ívat jej výhradně jako po-
zemky pod chodníky, pod sjezdy na místní komunikace a zelení, 
v souladu s veZejným zájmem, tj. zejména je nebude vyu~ívat 
ke komer�ním �i jiným výděle�ným ú�elům a ani je k takovým 
ú�elům neposkytne. Tento zákaz se v souladu s § 1761 ob�an-
ského zákoníku nezZizuje jako právo věcné.<  
a pověřuje starostku podpisem smlouvy o bezúplatném převo-
du vlastnického práva k majetku.  
 

Usnesení �. 10/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby �. IV-12-2028361/01 s EZ Distribuce 
a.s., se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Dě�ín IV-Podmokly, I: 
24729035 a pověřuje starostku podpisem smlouvy.  
 

Usnesení �. 11/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují pověřuje pana Josefa 
Bitnara k příjímání prohlábení snoubenců o projevení vůle 
vstoupit do man~elství.  
 

Usnesení �. 12/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují volí předsedou kon-
trolního výboru zastupitelstva Mgr. Kateřinu ermákovou.  
 

Usnesení �. 13/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Dodatku �. 1 k SOD �. INV/2024/1 týkající se akce "Chodník 
u sil. III/3023, Bohdabín". Dodatkem jsou vy�ísleny méněprá-
ce v hodnotě 8 974,65 K� bez DPH a vícepráce v hodnotě 189 
209,16 K� bez DPH. Hodnota Dodatku �. 1 je tedy 180 234,51 
K� bez DPH. Celková cena díla se tak mění na 3 748 869,82 
K� bez DPH (4 536 132,49 K� v�. DPH).  
 

Usnesení �. 14/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují jmenuje pana Josefa 
Bitnara za �lena akolské rady při Základní bkole a Mateřské 
bkole, Teplice nad Metují.  
 

Usnesení �. 15/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje transforma-
ci DSO Broumovsko na Spole�enství obcí a s tím související 
změnu stanov svazku obcí.  
 

Usnesení �. 17/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje odměnu 
�lenům komisí ve výbi 400 K� za jedno jednání komise s po-
vinností ú�asti.  
 

bere na v�domí  
 

Usnesení �. 01/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí roz-
po�tové opatření �.5, kterým se zvybují příjmy a výdaje shodně 
o 3 161 152,- K�.  
 

Usnesení �. 04/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí, ~e 
administraci celého výběrového řízení u zakázky „Komunální 



FVE - Teplice nad Metují“ zajistí firma Procurio, s.r.o., Zen-
klova 25/54, 180 00 Praha.  
 

Usnesení �. 16/15/2024  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí ceník 
Sportcentra platný od 1. 11. 2024.  
 

V Teplicích nad Metují 18. 9. 2024  
 

Věra Prokopová, starostka  
Antonín Novotný MBA, místostarosta 

Popovodňová pomoc 

Město Teplice nad Metují má stále k dispozici vysoube�e, 
které lze zapůj�it zdarma do domácností posti~ených povod-
němi.  
Je mo~nost za~ádat o rozbory vody ze studní zasa~ených po-
vodní zdarma. 
Stále je k dispozici statik pro posouzení nemovitostí zasa~e-
ných povodněmi také zdarma. 
V těchto případech a s dalbí potřebnou pomocí s likvidací 
povodňových bkod se obracejte na Michaelu Kajnarovou – 
730 875 922. 

Michal Yehá�ek, referent odboru investic 

Usnesení z 16. jednání zastupitelstva  
m�sta Teplice nad Metují konaného dne  

1. Zíjna 2024  
Zastupitelstvo m�sta Teplice nad Metují 

  
schvaluje  

 

Usnesení �. 1/16/2024 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují, schvaluje výběr do-
davatele lesnické techniky firmu Strojírna Novotný s.r.o., I: 
26819678, �.p. 50, 789 01 Hrabová, za nabídnutou kupní cenu 
v celkové výbi 5 967 600,- K� bez DPH. 
  
Usnesení �. 2/16/2024 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje Kupní 
smlouvu 002011/720 s firmou Strojírna Novotný s.r.o., I: 
26819678, �.p. 50; 789 01 Hrabová, na pořízení lesnické tech-
niky - vyvá~ecí souprava (Forwarder) s pořizovací cenou ve 
výbi 5 967 600,- K� bez DPH a pověřuje starostku města pod-
pisem kupní smlouvy. 
 

bere na v�domí  
 

Usnesení �. 3/16/2024 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují bere na vědomí pro-
nájem pozemku p.�. 42, trvalý travní porost o výměře 2.522 m² 
v k.ú. Dědov paní Z. Z. a panu J. Z., bytem �.p. 18, 549 57 
Javor u Teplic nad Metují, za cenu 4 K� za m². 
 

 V Teplicích nad Metují 3. 10. 2024    
Věra Prokopová, starostka 

Antonín Novotný MBA, místostarosta 

Most u Rybárny 

V úterý 8. října byla provedena hlavní mostní prohlídka mostu 
M-05 U Rybárny. Most byl mostním technikem shledán 
v havarijním stavu a musí dojít k jeho úplné uzavírce pro ja-
koukoliv dopravu i pro chodce do té doby, ne~ bude most 
opraven. Na základě mostní prohlídky zapo�ne příprava pro-
jektové dokumentace, která je pro opravu mostu nezbytná. Na 
přilehlých komunikacích bude doplněno dopravní zna�ení, 
prosíme o jeho dodr~ování. Děkujeme. 

Za investi�ní oddělení Michaela Kajnarová 



M�STO INFORMUJE 

Vá~ení ob�ané,  
ráda bych touto cestou informovala krátce o hospodaření města.  
Letobní rok byl velmi aktivní na obnovu městského majetku, na pořízení pozemku, pořízení projektových dokumentací, nákupů 
strojů a dopravních prostředků pro technické slu~by a lesní hospodaření.  Na obnovu a rekonstrukci na stavbách v majetku města 
bylo proinvestováno 15 872 tis. K�. Město Teplice nad Metují investovalo s podílem dotace do nové lesnické techniky a doprav-
ních prostředků pro technické slu~by 5 763 tis. K� a od Lesů R nakoupilo pozemek (�ást parkovibtě u Teplických skal) za 344 
tis. K�. 
Zastupitelstvo na svém 15. jednání projednalo záměr přijetí úvěru ve výbi 21 mil. K�, kterým by předfinancovalo akci 
„Fotovoltaiky na budovách bkoly, haly a technických slu~eb“. Maximální předpokládaná cena akce 12 300 tis. K�. Na tuto akci 
má město potvrzenou dotaci v max. výbi 7 609 tis. K�. Dále by město z úvěru financovalo nákup sně~né rolby na sjezdovku ve 
výbi 2 382 tis. K� a rekonstrukci kotelny ve bkole ve výbi 5 780 tis. K�.  Návrh záměru přijetí úvěru byl zastupitelstvu předlo~en 
z důvodu budoucí jistoty zabezpe�ení prostředků pro bě~ný provoz města a zejména pro dokon�ení neinvesti�ních a investi�ních 
akcí, popřípadě zahájení nových akcí v následujících letech. V sou�asné chvíli probíhá poptávka budoucího dodavatele úvěru. 
Město Teplice nad Metují obdr~elo do 31. 8. 2024 investi�ní a neinvesti�ní dotace do svého rozpo�tu ve výbi 5  515 tis. K� a po-
skytlo dotace místním spolkům, organizacím a fyzickým osobám ve výbi 1 150 tis. K�. 

Pln�ní rozpo�tu  
Název Schválený rozpo�et Rozpo�et po zm�nách Výsledek od po�átku 

roku 

Daňové příjmy 43 781 000,00 K� 44 466 000,00 K� 33 414 702,02 K� 

Nedaňové příjmy 31 574 584,00 K� 36 080 192,34 K� 36 148 565,32 K� 

Kapitálové příjmy 11 200 000,00 K� 11 345 000,00 K�   5 378 947,40 K� 

Přijaté transfery   2 059 500,00 K�   5 769 212,00 K�   5 515 302,00 K� 

PYÍJMY CELKEM 88 615 084,00 K� 97 660 404,34 K� 80 457 519,74 K� 

Bě~né výdaje 80 511 173,00 K� 81 522 991,50 K� 46 903 249,22 K� 

Kapitálové výdaje 29 714 444,00 K� 35 260 928,50 K� 21 981 039,89 K� 

VÝDAJE CELKEM 110 225 617,00 K� 116 783 920,00 K� 68 884 289,11 K� 

Data byla zpracována k poslednímu uzavřenému období a to je 1. - 8. / 2024.  

Mgr. Kamila Babová, MPA, Vedoucí hospodáZsko-správního odboru 



ZPRÁVY Z REDPOINT TEAMU 

Redpoint Rallye Sudety 2024 

Jubilejní XXX. ro�ník maratonu horských kol Redpoint 
Rallye Sudety se uskute�nil v sobotu 7. záZí 2024, ale za�al 
u~ o den dZív v pátek, kdy se do Teplic nad Metují sjela 
v�tbina z 836 startujících. 432 z nich se rozhodlo pro 111 
km dlouhou trae, 233 pro stZední 60 km a 129 pro krátkou 
33 km trae. Zbývajících 42 startovalo v d�tských okruho-
vých závodech na nám�stí a v m�stském parku.  
V pátek byla v  infocentru otevřena výstava Historie Rallye 
Sudety. V ten samý den, po koncertu polické kapely Bludný 
Holanďan, předali přítomní starostové partnerských obcí paní 
Klímová a pánové akop a Jirka spole�ně s rozhod�ími Tlam-
kovými startovní �ísla vítězům minulých ro�níků, kteří se roz-
hodli zú�astnit závodu. Mimo Pavly Novákové (2011 a 2012), 
která přijela jen jako divák, se rozhodli startovat Tomáb Sul-
zbacher (1998), Petr Sulzbacher (1999 a 2001), Martin Horák 
(2000), Jan Hrubka (2009), Jiří Friedl (2011 a 2012), Jan akar-
nitzl (2015), Milena Kalabová (2018, 2021, 2022, 2023), Mi-
chal Kaněra (2018 a 2021), Filip Adel (2019) a Michal Bubí-
lek (2020, 2022 a 2023). Po slavnostním zahájení byl za velké-
ho zájmu na velkoplobné obrazovce promítnut sestřih Martina 
aupicha ze vbech uplynulých ro�níků. Ob�erstvení na náměstí 
zajibťovala Lada Kubov�íková a spol.  
V sobotu v 8 hodin ráno odstartoval do slune�ného dne hlavní 
závod, v jeho~ �ele na trať vyrazilo 14 jezdců kategorie retro, 
kde byla podmínkou 26“ kola a ráfkové brzdy. V této kategorii 
byl zařazen i Jan Pohl, který má na svém kontě vbechny ro�ní-
ky a rozhodl se absolvovat tento závod na stejném kole jako 
před 29 lety. O hodinu později měly start závody na 60 a 33 
km, kde byl ji~ tradi�ním zpestřením vlo~ený závod na jedno-
kolkách a bě~ecký závod. Jako první byli v cíli závodníci 

z krátké trasy, kde zvítězili Albert Měchura (1:16:52) a Anna 
Krá�marová (1:30:11). Mezi 27 jednokolkaři byli na stejné 
trati nejrychlejbí Jan Kořenský (2:02:31) a Jolana erná 
(3:17:27) a nejrychlejbími bě~ci byli Jan Pebina (3:18:17) a 
Tereza Tyrychtrová (3:40:15). Za nimi následovali vítězové ze 
střední trasy, kterými byli Tomáb Janoubek (2:23:14) a Jana 
Adámková (2:59:34) a po nich přivítalo plné teplické náměstí 
vítěze z dlouhé trati, kterým se stal podruhé v historii Filip 
Adel ze Superior Teamu v rekordním �ase 4:41:53. Druhý 
dojel XC specialista Jan akarnitzl (-10:32min) a třetí skon�il 
nadějný Adam Lávi�ka (- 13:22). Během úvodních 30 km se 
na �ele pohybovala větbí skupina jezdců, ale ve výjezdu na 
Honský api�ák Filip Adel zrychlil, do Ameriky u~ přijel sám a 
po zbytek závodu se k němu u~ nikdo nedotáhl. Vítězkou mezi 
~enami se stala ji~ popáté Milena Kalabová z K3 Performance 
v novém traťovém rekordu 5:53:19. Druhá dojela německá 
závodnice Karin Kadner (-38:20) a třetí skon�ila Lucie Hama-
nová (-43:25). Stejné pořadí jako v cíli bylo mezi mu~i i ~ena-
mi také na prémii Bioracer ve Vysoké Srbské, kde bylo pro 
diváky i závodníky pivo zdarma. Vbichni, kteří závod dokon�i-
li, byli v cíli odměněni pamětní plaketou, na krátké a střední 
trati niklovou, na dlouhé bronzovou a vbichni s 10-19 dojetými 
ro�níky stříbrnou. Kdo měl na svém kontě 20 a víc odjetých 
dlouhých, Sudet byl pozván na ve�erní slavnostní vyhlábení, 
kde obdr~el zlatou plaketu. Po předání putovních cen absolut-
ním vítězům mezi mu~i a ~enami starostkou }ďárek paní Hor-
níkovou a starostou Broumova panem Vodochodským násle-
dovalo vyhlábení absolutního pořadí a pořadí ve vbech katego-
riích. Sobotní ve�er zakon�ila tombola s 30 cenami a repríza 
páte�ní velkoplobné projekce. Servis na 8 ob�erstvovacích 
stanicích zajibťovali dobrovolníci partnerských obcí Broumov-
ska a Policka, za co~ jim patří veliký dík. O zdravotní zajibtění 
se starala firma Safres a o technický servis Kola Mikeb. Tep-
lická bkolní jídelna připravila jídlo pro vbechny startující i pro 
pořadatele a pivovar Primátor poskytl free pivo a malinovku. 
Ve sportcentru byly k dispozici sprchy, úschovna a mytí kol. 
Odpoledne se na náměstí uskute�nily workshopy jednokolkařů 
a celým dnem provázel moderátor Tomáb Rudle. Závod fotili 
Jaroslav Kocián, Lidka Polibenská, Milob Lubas a POKEfoto.    
Děkujeme Městu a Technickým slu~bám Teplice nad Metují, 
APRB Broumovsko a obcím Broumovska i Policka, jako~ i 
partnerům závodu, kterými jsou firmy Coca-cola eská a Slo-
venská republika, 3F vision, Unbeaten, Primátor, Astratex, 
Eleven, Bioracer, CDS Náchod, Horalské trubi�ky Stěnava a 
Papírnictví Kohl. Děkujeme také vbem závodníkům a pořada-
telům.  
 

Pracujeme na ur�itých změnách  a pokud vbe dobře dopadne, 
tak se 31. ro�ník Rallye Sudety uskute�ní 13. září 2025.  

Za Sudety team Tomáb ada - Zeditel závodu,  
foto: Milob Lubas   

Yeditel závodu s Janem Pohlem Startovní koridor 

Putovní ceny od Petra Kysely Legendy s 20 a více starty na 
Rallye Sudety 

Oznámení m�sta Teplice nad Metují 
Město Teplice nad Metují ka~doro�ně ze svého rozpo�tu pod-
poruje různé aktivity z oblasti kultury, sportu a dalbích zájmo-
vých �inností. Jeliko~ rozpo�et na rok 2025 bude město sesta-
vovat ji~ před koncem letobního roku, je mo~né předkládat 
~ádost o dotaci z rozpo�tu města pro rok 2025. 
 

Oznámení o mo~nosti pZedkládání ~ádostí o poskytnutí 
veZejné podpory z rozpo�tu m�sta Teplice nad Metují pro 
rok 2025 

 

Dotace z rozpo�tu města se poskytuje: 
1.na finan�ní podporu sportovních, kulturních, spole�enských 
a dalbích akcí  
2.jako finan�ní podpora �innosti spolků, ob�anských sdru~ení 
a zájmových organizací  
 

Oprávnění ~adatelé:  
1.právnická osoba neziskového charakteru (spolky, kluby, 
ob�anská sdru~ení a dalbí)  
2.fyzická osoba, která svou �inností přispívá k rozvoji spole-
�enského, kulturního, sportovního ~ivota v Teplicích nad Me-
tují  
 

Termín k ukon�ení podávání ~ádostí: 25. 11. 2025  
 

Formulář ~ádosti v�. povinných příloh se podává v písemné 
podobě na podatelně Městského úřadu nebo elektronicky na 
adresu epodatelna@teplicenadmetuji.cz 

Formuláře jsou k dispozici na Městském úřadě a na webových 
stránkách města: www.teplicenadmetuji.cz  
 

V případě jakýchkoliv dotazů volejte: 730 875 904 

 

Mgr. Kamila Babová, MPA, 
vedoucí hospodáZsko-správního odboru 

https://www.fotokocian.eu/cs/rubrika/27,rallye-sudety-foto-zde/
https://eu.zonerama.com/polida/Album/12088693
https://www.rajce.idnes.cz/redpoint/album/redpoint-rallye-sudety-2024
https://www.facebook.com/media/set/?vanity=pokefoto&set=a.1107367714168447
mailto:epodatelna@teplicenadmetuji.cz


SPOLEENSKÁ KRONIKA 

Rozlou�ení s Teplickou 10 

Pátý ro�ník b�~eckého závodu Teplická 10, zaZazený do 
Velké ceny Východních ech 2024, odstartuje v ned�li 10. 
listopadu v 10 hodin z teplického koupalibt� a je velmi 
pravd�podobné, ~e se letos uskute�ní naposled.  
Přihlábky za základní startovné jsou otevřeny 1. – 31. října na 
www.sportchallenge.cz. Trať hlavního závodu na 10 km vede 
po přírodní cyklostezce podél řeky Metuje k vlakovému nádra-
~í v Adrbpachu a zpět. Díky minimálnímu převýbení si na ní 
ka~dý mů~e zkusit zaběhnout svůj osobní rekord. }ákovská 
trať má 3 km s oto�kou u vlakové zastávky Skály. Dr~iteli 
rekordů z roku 2022 jsou Pavel Jelen (32:16) a Elibka Hostko-
vá (37:05). Startovat mohou vbichni od dětí přes rekrea�ní 
bě~ce a~ po veterány. První tři na obou tratích mezi mu~i i 
~enami, resp. ~áky i ~ákyněmi, obdr~í originální skleněné tro-
feje a finan�ní prémie v celkové výbi 8 tisíc korun. Pro první 
tři ve vbech vypsaných věkových kategoriích jsou připraveny 
pamětní a věcné ceny. Hlavním partnerem závodu je pivovar 
Primátor Náchod. Více informací na www.redpointteam.cz, e-

mailu redpoint@seznam.cz, telefonu +420 777 581 042, nebo 
osobně v prodejně Sportiv Redpoint.  

 

Za poZádající Redpoint team Tomáb ada,  
foto: Petr Lulek  

Jana Záleská, matrikáZka 

https://redpointteam.cz/teplicka-10/propozice/
http://www.sportchallenge.cz
http://www.redpointteam.cz
mailto:redpoint@seznam.cz


TEPLICKO-ADRaPAaSKÁ 33 

Přátelé pěbí turistiky, přátelé Spolku RADOST, přátelé Teplic-
ko-adrbpabské 33, vá~ení partneři, turisté, 
jak u~ se mi mnozí partneři a známí smějí  (~e by to nebylo, 
aby na nabem pochodu skoro poka~dé nespadla alespoň kapka 
debtě), tak letos opravdu kapat mělo. Správně ře�eno, dle před-
povědi po�así, na termín 14. 9. 2024 mělo celý víkend inten-
zivně prbet. V předpovědi hlásí rekordní srá~ky, Vláda R 
doporu�uje omezit �i zrubit venkovní spole�enské a sportovní 
akce. A�koliv moc předpovědi nevěříme, za�ínáme postupně 
omezovat program. Nejdříve rubíme dětskou �ást pochodu. Ve 
�tvrtek ve�er rubíme komplet doprovodný program v�etně 
vystoupení kapel. V pátek ráno ji~ nelze na nic �ekat a poprvé 
v historii pochodu rubíme celou akci… Jsme rádi. Celou sobo-
tu a neděli jsme lítali kolem povodní v Teplicích nad Metují a 
okolí. Nedoká~eme si představit, ~e v Teplicích se na jedné 
straně pytlují protipovodňové pytle s pískem a na druhé straně 
pro pár turistů pořádáme turistický pochod. Je ale pro nás ne-
myslitelné neuskute�nit ro�ník, obzvlábť kdy~ jsme ho uměli 
udělat v době prohibice a v době covidu. Proto stanovujeme 
náhradní termín na 5. 10. 2024 s pocitem, ~e horbí po�así, ne~ 
v původně stanoveném termínu, u~ nemů~e být. 
A co myslíte…. První předpověď po�así na 5. 10. 2024 není 
úplně příznivá. Bohu~el s přibývajícími dny se zhorbuje. Tak~e 
kole�ko se opakuje a za�ínáme omezovat program. Jako první 
opět rubíme pohádkové bytosti na dětských trasách. Dále upra-
vujeme vystoupení kapel. Rubíme hlavní kapelu a ve�erní zá-
bavu. A s napětím vy�káváme, kolik vlastně přijde v den D 
turistů. Neumíme vůbec odhadnout, kolik turistů v tomto po�a-
sí se na náb pochod vydá. V roce 2013, kdy~ byly podobné 
podmínky, k nám přiblo celkem 146 turistů. 

Je ráno 5. 10. 2024. Na 50 kilometrovou trať přichází hned 
ráno postupně asi 10 turistů. S postupem �asu za�ínají chodit 
dalbí a dalbí turisté. Ale je to pochopitelně slabé, hodně slabé. 
Oproti loňskému roku nezvyklé prázdno. Ob�as je na koupalib-
ti více pořadatelů ne~ turistů  . 
Po se�tení přihlábek se nám ukazuje celkové �ís-
lo 614 ú�astníků. Oproti předchozímu roku, kdy se po�et star-
tujících zastavil na �ísle 2 251, je letobní ú�ast zhruba �tvrtino-
vá. Skepti�tí nejsme. Na Katovské 30 se pohyboval po�et star-
tujících při úplně bezchybném po�así okolo �ísla 500. Navíc 
jsme si mohli odzkoubet náb nový registra�ní systém, který 
jsme letos poprvé spustili a budeme ho dále rozvíjet. I díky 
němu víme a musíme konstatovat, ~e přihlábených turistů bylo 
na letobním ro�níku celkem 1054, jeliko~ ze vbech 800 předem 
přihlábených turistů jich přibla necelá půlka. 
Aby toho nebylo málo, v přelo~eném termínu je naplánována 
rekonstrukce trati a přejezdů a nejsou k dispozici vbechna par-
kovibtě. Upřímně – neumím si představit, kdyby v této situaci 
přiblo 2 251 startujících…. 

Na pěbích trasách byly po�ty ú�astníků následující: 
TA4 + TA6 – 89 startujících (660) 

TA 16 – 541 startujících (785) 
TA 25 – 89 startujících (256) 

TA 33 – 138 startujících (377) 
TA 50 – 33 startujících (89) 

Na cyklo trasách byly po�ty ú�astníků následující: 
CYKLO 30 – 12 startujících (51) 
CYKLO 50 – 12 startujících (33) 
CELKEM: 614 (2251) startujících 

(údaje v závorce – po�ty startujících v roce 2023) 

Jako nejstarbí je ji~ po třetí Klaus Rus (84 let) od nás 
z Janovic. Nejpo�etnějbí skupinu evidujeme skupinu z Ústí nad 
Labem od Daniela Bů~ka. Jako nejmladbího evidujeme Tobiá-
be Kube�ka (nar. 8. 3. 2024). Jako nejvzdálenějbího ú�astníka 
evidujeme pana Diego Caro z Chile  a dále pana Mouchine El 
Bada z Kodaně. Tradi�ně k nám zavítala skupina od Marka 
Skoczka z polské Poznaně a Slovensko bylo zastoupeno paní 
Vierou Buhokovou ze Stankovan. 

V rámci doprovodného programu opět vystoupila pro nás ji~ 
tradi�ní skupina Slaveňáci. Odpolední program zajistila skupi-
na Clark´s band. 

https://www.ta33.cz/wp-content/uploads/2024/10/20241005_121321-2.jpg
https://www.ta33.cz/wp-content/uploads/2024/10/20241005_153153-2.jpg


KLADSKÉ POMEZÍ 

Podzimní putování krajinou pZíb�hp 

Prozkoumejte s námi krajinu pZíb�hp a poznejte osobnosti, 
které ovlivnily Kladské pomezí.  
Kladské pomezí je neuvěřitelně bohatým regionem v po�tu 
slavných osobností, které se zapsaly do dějin �eské historie. 
Územím rezonují celosvětově známá jména jako Bo~ena Něm-
cová, Alois Jirásek, Josef akvorecký nebo sourozenci apko-
vi. Znáte ale příběhy těch, jejich~ jména nejsou tolik k slybení, 
ale jejich stopy se zde propsaly do známých míst a jsou 
k vidění dodnes? 

Prvním takovým je Duban Samo Jurkovi� – slovenský předsta-
vitel secesní architektury. Jeho největbím dílem ve východních 
echách byla rekonstrukce a úprava novoměstského zámku. 
Věděli jste například, ~e zimní zahradu vyzdobil kameny 
z řeky Metuje? Jemu typická lidová architektura se propsala do 
dřevěného přemostění mezi terasou a zámeckou zahradou. 
Tato originální lávka budí zájem turistů z celého světa. Na 
zámku se také zaslou~il o revitalizaci zámecké zahrady. Láká 
vás návbtěva zámku? Pak ur�itě navbtivte i nově otevřenou 
expozici Kouzelný zámek, která okouzlí nejen ty nejmenbí.  
Mezi jeho dalbí neméně známa díla patří přestavba mlýna 
v Pekle na výletní restauraci. Vytvořil stavbu, která přesně 
zapadla do okolního prostředí. U restaurace mů~eme vidět 
mlýnské kameny jako stoly, mlýnské kolo na stropě uvnitř 
restaurace, a z okapů chrlí vodu �erti. Mezi turisty je Peklo 
oblíbeným cílem na výlet obzvlábtě pak pro cyklisty.  

Za zmínku stojí i stojí Bartelmusova 
vila nedaleko lázní Rezek, která 
není přístupná veřejnosti, ale mů~e-
te si ji prohlédnout alespoň zvenku. 
Právě při práci na této vile se sblí~il 
s Bo~enou, svojí budoucí man~el-
kou. Mů~eme tak tvrdit, ~e práce na 
Novoměstsku a Náchodsku patřila 
do bťastného období Dubana Jurko-
vi�e. 
Náchodským rodákem je �eský sta-
vitel a architekt Jan Letzel, který 
dlouhou dobu působil v Japonsku. 
V Hirobimě projektoval dům, který 
jako jediný v epicentru výbuchu 
přestál americký útok atomovou 

bombou. Nově mů~ete ve Spolkovém domě v Náchodě navbtí-
vit expozici, kde najdete dobové fotografie, jeho osobní před-
měty, a dokonce fragmenty stavebních kamenů Atomového 
dómu.  
Kdo postavil Wenkův dům v Jaroměři, kdo byl architektem 
Jiráskova divadla nebo co má známý re~isér a scénárista Milob 
Forman spole�ného s Náchodem se dozvíte na nabem webu 
kladskepomezi.cz. 

Lucie Hnízdilová, foto: Tomáb Menec 

Letobní ro�ník věnuji vbem turistům, kteří k nám letos zavítali. 
Povzbudili nás i jejich komentáře na facebooku např: 
Hana Vlkanová: Dnes ji~ po tZetí na Adrbpabské 33, potZetí 
první, proto~e to je hlavně pochod, ale já si to bě~ím . Jedna z 
nejmilejbích akcí, co jsem kdy absolvovala, v~dycky je tam 
pohoda a moc milá atmosféra a v~dycky mě na kontrole 
<donutí= dát si panáka . 
Jarka Siekierová: Skvěle pZipravený pochod, krásná trasa ve 
skalách , po�así – mohlo být i hůZ, vbem velké díky 

Moc potěbila i krásná dýně s motivem TA33. Moc milé. Děku-
jeme. 

Poděkování rovně~ opět patří Městu Teplice nad Metují za 
finan�ní a zejména materiální pomoc a Obci Adrbpach. 
Poděkování dále patří soukromým subjektům (Stavby Mybka – 
hlavní partner pochodu, Z-Trade s.r.o., Kasper a.s. Trutnov, 
Autostyl a.s. Trutnov, Myco Medica s.r.o.,  Police, Stavebně 
dopravní s.r.o. Trutnov, Infrastav s.r.o. Trutnov, Valenta To-
máb – technickydozor.eu, Melchior House, Hobra-akolník 
s.r.o., Helion CZ s.r.o.,  Zámecký hotel Bischofstein – Volk 

Pavel, Bernard Lainka, 
Rest.TU – Radvani-
ce,  Apartmány ve 
Mlýně,  Farma Bobina, 
Adrbpabské skály, Auto-
kemp Bu�nice, VK Lo-
~iska Police nad Metují, 
APM Sport s.r.o., Urba-
nic House Police nad 
Metují,  Výrobce trubi-

�ek Stěnava,  Granit Lipnice s.r.o., CDS Náchod s.r.o., Pekár-
ny a Cukrárny Náchod, KOMAP Dědov, Pekařství Kubov�í-
kovi, Tiskárna Knopp, reklamní agentura MACH.cz a mediál-
nímu partnerovi Nabe Broumovsko 

 

Děkujeme vám. 
Za vbechny ze Spolku RADOST a Teplicko-adrbpabské 33, 

OrganizátoZi TA33 



}IVÁ VODA 

Jak tpn� Na Vrátkách pomohly zmírnit povodeň ve 
Zdoňov� 

V ppli záZí zasáhly eskou republiku extrémní povodn�, 
které zppsobily bkody v mnoha oblastech, v�etn� Zdoňova.  
Realizace kaskády suchých polderů, nebo tůní, chcete-li, při-
nesla své ovoce a pomohla výrazně, byť jen �áste�ně zmírnit 
následky povodní v této lokalitě. 
Ve Zdoňově, v lokalitě Na Vrátkách, jsme vybudovali sousta-
vu reten�ních prvků, které primárně měly zamezit masivnímu 
splachování ornice z polí, která pravidelně kon�ila jako bahno 
ve Zdoňovském rybníce. Nové tůně sehrály klí�ovou roli při 
zpomalení a oddálení povodňové vlny. Svým naplněním zadr-
~ely zna�né mno~ství vody a zpozdily kulminaci o zhruba 24 
hodin, co~ bylo rozhodující pro zmírnění bkod. Svým postup-
ným naplňováním také zmírnily a zpomalily navybování hladi-
ny Zdoňovského rybníka. Zároveň také omezily odnos ornice z 
lokality svého umístění.  
Na uvedených terénních opatřeních nebyla v celém průběhu 
povodňové události zaznamenána jakákoliv pobkození. Tuto 
skute�nost jsme pe�livě zdokumentovali mapováním místní 
situace přímo během povodní a doplnili videi a záběry z dronu. 
Důrazně se proto ohrazujeme proti tvrzení, ~e nové tůně byly 
pří�inou přeplnění Zdoňovského rybníka a následné evakuace 
�ásti Zdoňova. 
Nabím cílem je pomoci vrátit vodu do krajiny tam, kam patří – 
do zdravé půdy, která ji bude umět zadr~et, do přirozených niv 
kolem potoků, tůní, mokřadů a polderů. Bodová zádr~ vody ve 
větbích nádr~ích je a~ poslední mo~nost a v~dy s sebou přinábí 
riziko. Nabe přírodě blízká a promyblená opatření za�ínají pra-
covat u~ od samého po�átku - tedy i preventivně, a chrání ne-
jen ob�any a jejich majetek, ale také okolní krajinu a vrací 
vodu do krajiny. 
Zdoňovský případ nám ukázal, jak důle~ité je zavádět preven-
tivní opatření, která doká~í rozvolnit nebo oddálit kulminaci 
povodní, a tak sni~ovat rizika povodní u~ v horních �ástech 
povodí. Kaskáda tůní fungovala přesně tak, jak jsme zamýbleli, 
a ukázala, ~e přirozená opatření mohou být ú�innou sou�ástí 
řebení. 
Tato řebení vbak v krajině nesmí být osamocená a bez promyb-
lené koncepce. V budoucnu budeme nadále pracovat na tom, 
aby nabe opatření v krajině byla co nejefektivnějbí a přispívala 
k dlouhodobé ochraně před povodněmi. Budeme rádi, kdy~ 
mezi tyto lokality bude patřit i Zdoňov, který ji~ má tuto kon-
cepci zpracovanou. 

 

Za spolek }ivá voda, z. s. JiZí Malík 

Foto polního pozemku ze dne 25. 2. 2022 z dronu. Prakticky ka~do-
ro�ní erozní rýhou (posléze zlikvidovanou polními pracemi) v délce 
cca 300 m desítky let pZi jejím vytvoZení odtékala voda rychle  hned 
do toku, podpoZená prudkým výtokem z meliorací.  Takto transporto-
vaná hlína pak v~dy zanábela Zdoňovský rybník a~ do dnebního stavu, 
kdy je z velké míry zaneben. Voda z této údolnice, podobně jako desít-
ky dalbích, podporuje rychlejbí nástupy povodní a jejich schopnost 
�init bkody.  

Foto od poloviny kaskády směrem nahoru ze dne 29. 1. 2024, těsně 
po dokon�ení hrubých zemních prací. PZínos: díky souhlasu vlastníků 
vyvedena voda z meliorací na povrch do ob�asného potů�ku, sní~ena 
eroze postupně i vlivem zatravnění prakticky na nulu, vznik nového 
mokZadu, sní~ení rychlosti odtoku vody z meliorací i z ploch v této 
terénní sní~enině. Zdroj: archiv }ivá voda  

Fotografie poZízená dne 15. 9. 2024 v 16:22 z dronu, minimálně 10 
hodin po kulminaci vod. I po postupném opadání vody je vidět sou-
stZeděné dráhy odtoku vody z pastviny, lesa, dalbího potů�ku a polí, 
co se tý�e povrchového stoku. Oblast je vbak kompletně meliorována, 
tak~e meliora�ní hlavníky dotují jak hlavní pZítok, minimálně jeden je 
zaveden pZímo do rybníka, a jebtě voda vytéká na pole �i do luk z 
prasklých melio trubek. Vidíme tedy, ~e pZítoky do rybníka jsou v~dy z 
mnoha míst, nejen z údolnice, kde je vybudovaná kaskáda.   

Zdroj: archiv }ivá voda  

 



ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ A MATEYSKÉ aKOLY 

ZáZí u Medvídkp 

Na za�átku záZí jsme medailí pZivítali ve tZíd� Medvídkp 
dv� ze �tyZ nov� pZihlábených d�tí.  
Přesto~e obě děti jsou zatím nejmladbí, velice rychle se adap-
tovaly, pěkně mluví a umí se o sebe postarat. Celá třída své 
nové kamarády přátelsky přijala. 

Za tZídu Medvídků Helena aikutová  



Emo�ní inteligence 
u d�tí 
Ve stZedu 18. záZí 
za�al na nabí bkole 
dlouhodobý preven-
tivní program pro 
posílení emo�ní inte-
ligence u d�tí se bkol-
ní psycholo~kou paní 
Libkovou, kde se na-
u�í poznávat své po-
city a pojmenovat je.  
Vbichni si přejeme, 
aby byly nabe děti 
v ~ivotě bťastné a prá-
vě ten samotný pocit 
btěstí je z největbí mí-
ry závislý na míře 
emo�ní inteligence, 
umění zacházet se 
svými pocity a pocity 

jiných. Děti si tak mohou nacvi�it zvládání pocitů 
v bezpe�ném prostředí a rozvíjet tak své zdravé sebevědomí. 
Je to důle~itá, ale �asto opomíjená oblast. Celým programem 
bude děti provázet Emubák Ferda a jeho mouchy.  Tento pro-
gram bude probíhat ka~dý měsíc ve vbech třídách 1. stupně 
Za. 

Mgr. Eva Malíková                                                                                                                              

PZespolní b�h 

První sportovní výjezd v novém bkolním roce se po propr-
bených dnech uskute�nil ji~ za slune�ného po�así, a to 19. 9. 
v Polici nad Metují v areálu Na nebí�ku (místní sjezdovka). 
Podle výrazů závodníků to ale bylo spíbe peklí�ko. alo toti~ o 
přespolní běh ve zvlněném terénu s bahnitými a podmá�enými 
úseky na trati. Nejeden závodník během závodu uklouzl, zapa-
dl �i ztratil botu. Nabi ~áci 8. a 9. tříd se vbak s podmínkami 
skvěle popasovali. Chlapci ve slo~ení L. Vittek, R. Vosolil, P. 
Kalab, J. Teichmann, V. Borna a D. Thurik měli před sebou 
nelehký úkol – hned dva týdny po prázdninách zdolat tříkilo-
metrovou trať v nepříznivých podmínkách. Kluci na trati do-
slova vypustili dubi. Nejlépe se umístil Jan Teichmann, který 
skon�il na 23. místě z 62 závodníků s �asem 12:11! Závod 
dívek se bě~el na vzdálenost 1500 m. Holky ve slo~ení T. Ma-
chová, J. Babťúrová, K. Hrubá, V. Zápoto�ná, G. Kunart před-
vedly neskute�ně bojovné výkony a v závodě dru~stev obsadi-
ly skvělé 5. místo z celkem 12 dru~stev. Individuálně se nejlé-
pe umístila Tereza Machová na 20. místě (6:21) a Kateřina 
Hrubá na 21. místě (6:22) z celkem 61 závodnic. Vbem závod-
níkům patří velké díky za bojovnost a skvělou atmosféru bě-
hem celého dne.  

Mgr. Elibka Vachoubková 

Výjezd na DDH Náchod 

Ve stZedu 18.9.2024 vyjeli �tvreáci a páeáci na dopolední 
blok dopravní výchovy na nedávno zrekonstruované D�t-
ské dopravní hZibt� Náchod. 

Po příchodu do areálu dopravního hřibtě �ekala obě třídy teore-
tická �ást uvnitř budovy, při ní~ se děti pod odborným vede-
ním věnovaly pravidlům silni�ního provozu – výbavě cyklisty, 
dopravním zna�kám, situacím na kři~ovatkách apod. }áci z 5. 
A také absolvovali dopravní test, jeho~ zvládnutí jim umo~nilo 
získání „Průkazu cyklisty“.  
Po potřebné osvě~ovací pauze, kdy se děti ob�erstvily sva�i-
nou z vlastních zdrojů �i zakoupenou v bohatě zásobeném 
místním bistru, přibla na řadu �ást praktická. Na kolech �i ko-
lobě~kách, které byly k dispozici přímo na dopravním hřibti, 
vyrazily do terénu, na vozovku s kři~ovatkami, kruhovým ob-
jezdem, ~elezni�ním přejezdem, přechody pro chodce, spous-
tou dopravních zna�ek, semafory atd., aby si v simulovaném 
prostředí silni�ního provozu vyzkoubely na�erpané znalosti. 
Za�átky nebyly lehké, ke konci tréninku vbak bylo u mnohých 
znát zlepbení orientace a dodr~ování pravidel v silni�ním pro-
vozu. Radost nám udělalo několik dětí, které i přes malou 
předchozí zkubenost s jízdou na kole sebraly odvahu a za ak-
tivní asistence paní u�itelky z 5. třídy ovládání bicyklu 
zvládly. 
Pro páťáky byla výuka na dopravním hřibti střede�ní ú�astí 
ukon�ena, �tvrťáky �eká „ostrá zkoubka“ na jaře. 

Mgr. KateZina ermáková 

Zahajovací výlet 3. A 

S tZídou 3. A jsme vyrazili hned na za�átku bkolního roku 
do lanového centra Hopstráda na stmelovací akci.  
Chtěli jsme za�ít nějakým pěkným zá~itkem. Vbe jsme měli 
vyzkoubené ji~ z konce bkolního roku, a tak se vbichni těbili a 
překonávání překá~ek si spole�ně u~ili. Ráda bych také vy-
zdvihla práci instruktorů, jejich milý a profesionální přístup, 
který pomohl dětem překonat i strachy z některých překá~ek. 

Mgr. Michaela Meisnerová  



SETKÁNÍ KRAJANo 

 ZdaZilá návbt�va krajanské delegace na Broumovsku 

Ve dnech 3. a~ 8. záZí se konal dalbí ro�ník tzv. Dnp setká-
vání (Begegnungstage), pZi nich~ se delegace n�meckých 
krajanp ze spolku Heimatkreis Braunau ji~ tradi�n� setká-
vá se zástupci obcí a kulturních institucí na Broumovsku. 
Letobní ro�ník byl desátý v řadě a ji~ po�tvrté se konal 
v Broumově a okolí. Krajanská delegace �ítala na �tyřicet �le-
nů napří� generacemi: nejstarbím ú�astníkem byl 98letý teplic-
ký rodák Gotthard Schroll, o něm~ bude ní~e jebtě ře�, nejmla-
dbím 20letý mladík s rodinnými kořeny ve Vi~ňově. 
Po vřelém přijetí broumovským panem starostou Arnoldem 
Vodochodským byla na programu informa�ní schůzka 
o aktuálních a budoucích projektech Agentury pro rozvoj 
Broumovska a dalbích zdejbích kulturních institucí, dále verni-
sá~ výstavy o mezivále�né historii obce Křinice, kterou 
v rámci projektu „Time Machine“ připravili mladí vědci 
z královéhradecké univerzity, a prezentace projektu tří�lenné-
ho týmu studentů broumovského gymnázia, kteří krajanům 
představili své pátrání po osudech několika německých rodin 
pochovaných na broumovském hřbitově.  

S napětím byla o�ekávána návbtěva 
hřbitova v Heřmánkovicích. Heřmán-
kovická paní starostka Jana Králová 
zde krajanům prezentovala zapo�atý 
projekt pamětní aleje, v ní~ budou po-
stupně instalovány restaurované ná-
hrobky a náhrobní desky, které se po-
dařilo zachovat při nedávné asanaci 
německé �ásti hřbitova. Krajané si zde 
prohlédli rovně~ kří~ nově opatřený 
�eským a německým nápisem: „Na 
památku vbech, kteří zde ~ili a na tom-
to hřbitově nabli místo svého poslední-

ho odpo�inku. Nikdy nebudete zapomenuti. Pane, dej jim vě�-
ný klid a nech je odpo�ívat v pokoji. Heřmánkovice – 
Hermsdorf, Janovi�ky – Johannesberg.“ Na rozdíl od nedávné-
ho necitlivého a nevratného zásahu do původní podoby hřbito-
va byla nynějbí revitalizace hodnocena jako zdařilá a důstojná, 
rozhodně by to vbak neměl být precedent pro zásahy na ostat-
ních hřbitovech. 
Jedním z hlavních tě~ibť letobních Dnů setkávání byla historie 
Teplic nad Metují a osudy jejich obyvatel, o nich~ se zájemci 
brzy budou moct podrobněji do�íst v překladu krajanské fakto-
grafické publikace o historii Teplic, která se momentálně při-
pravuje do tisku. Při komentované procházce s rodáky „Od 
zámku k zámku“, která byla tlumo�ena do �ebtiny a otevřena 
veřejnosti, informoval 98letý rodák z Dolních Teplic Gotthard 
Schroll po�etné ú�astníky o historii, dřívějbím vyu~ití 
a obyvatelích jednotlivých budov. Do Lachova se v rámci Dnů 
setkávání symbolicky vrátily nádherné, sto let staré fotografie 
lachovského amatérského fotografa Antona Schmitta, které 
byly díky ochotě sou�asných majitelů budovy man~elů Vacko-
vých k vidění ve stylových podkrovních prostorách bývalé 
lachovské bolcovny, dnes penzionu Ka�eří. Katalog Schmitto-
vých fotografií, který obsahuje jedine�né a velmi zdařilé sním-
ky Lachova, Teplic a okolí z 20. a 30. let 20. století, je mo~né 
zakoupit v teplickém infocentru. 
Při besedě s pamětníky v teplickém kinosále, kterou si přiblo 
poslechnout po�etné publikum, kladl moderátor ve�era Tomáb 
Dimter pamětníkům Sieglindě Birke, Anně Feigl a Gotthardu 
Schrollovi zvídavé otázky o ~ivotě v Teplicích před válkou 
a během ní a o jejich ~ivotních osudech po odsunu. K velkému 
překvapení vbech zú�astněných se na závěr ve�era dostavila 
delegace místního hasi�ského sboru a jmenovala pana 
Schrolla, který se jako patnáctiletý hoch stal v Dolních Tepli-
cích dobrovolným hasi�em, �estným �lenem teplického hasi�-
ského sboru. Speciální vyznamenání získala při této příle~itosti 
té~ odbornice na �esko-německou lokální historii, archivářka 

PhDr. Miroslava Moravcová a bývalý teplický starosta Josef 
Bitnar, kterým předseda krajanského spolku Erik Buchholz 
udělil jako výraz díku a uznání zásluh za plodnou spolupráci 
s někdejbími německými obyvateli Broumovskou medaili. 
Tomuto slavnostnímu ve�eru předcházela krátká návbtěva 
Adrbpachu a poměrně náro�ná pěbí túra po zaniklé obci Libná, 
při ní~ si ú�astníci prohlédli a pře�etli pamětní desky, které zde 
byly letos umístěny a jejich~ instalaci inicioval právě tehdejbí 
teplický starosta Josef Bitnar. 
Na příjemném neformálním setkání pořádaném městem Tepli-
ce nad Metují po besedě s teplickými pamětníky měli krajané 
mo~nost pohovořit s �eskými přáteli, projektovými partnery a 
rovně~ se zástupkyněmi tří generací jedné �eské teplické rodi-
ny, která se ve spolupráci s krajanským spolkem při�inila 
o vyrovnání se s událostmi, k nim~ doblo v rámci vyhnání ně-
meckého obyvatelstva na přelomu let 1945 a 1946: Bývalá 
teplická starostka Věra Vítová se v roce 2001 zasadila 
o instalaci památníku 23 Němcům zavra~děným v roce 1945 
na Bukové hoře, za co~ následně obdr~ela Cenu Franze Werfe-
la za lidská práva. atafetu úzké a plodné spolupráce 
s krajanským spolkem od svého předchůdce Josefa Bitnara 
důstojně převzala dcera paní Vítové a sou�asná starostka Tep-
lic Věra Prokopová. K rodinnému triu se svým zájmem o his-
torii Teplic nově připojila i dcera paní Prokopové Julie Kube�-
ková, která si za téma magisterské práce zvolila Krajanské 
muzeum Broumovska ve Forchheimu. 
Na pozvání sou�asných majitelů bývalé martínkovické fary 
Anny a Adama Smékalových navbtívila krajanská delegace 
citlivě renovované farní prostory, martínkovický hřbitov 
a kostel sv. Jiří a sv. Martina a setkala se se zástupci týmu, 
který na jaro chystá ji~ �tvrtý ro�ník obnovené svatojiřské pou-
ti, kdysi nazývané „Järchafest“. Po závěre�né �esko-německé 
bohoslu~bě, kterou v kostele sv. Petra a Pavla v Broumově 
odslou~il děkan Martin Lan~i, mohl předseda krajanského 
spolku Erik Buchholz zhodnotit letobní Dny setkání jako vy-
sloveně úspěbné a plodné. Poděkoval esko-německému fon-
du budoucnosti a Sudetoněmecké nadaci za finan�ní podporu, 
překladatelce Dagmar Heegové za tlumo�ení a obětavou orga-
nizaci, a vbem �eským partnerům za pohostinnost a zajímavé 
rozhovory i na obtí~ná témata. 

 

Günter Reichert, pZeklad Dagmar Heeg 

 

Starosta Broumova Arnold 
Vodochodský (uprostZed) vítá 
pZedsedu krajanského spolku 
Erika Buchholze, s nimi tlu-
mo�nice a organizátorka 
setkání Dagmar Heeg. 

PZedseda krajanského spolku 
uděluje Miroslavě Moravco-
vé a Josefu Bitnarovi Brou-
movskou medaili. 



Datum Jméno lékaZe Adresa ordinace Telefon 

12. a 13. 10. MUDr. Blanka Grummichová s.r.o. Palachova 1742, 
Náchod 

724 013 123 

19. a 20. 10. MUDr. Milob Pastelák Sadová 44, 
Broumov 

775 717 666 

26. a 27. 10. P3K DENTAL s.r.o.  
( MDDr. Jan Petřík ) 

Kamenice 113 (Pasá~ Magnum), 
Náchod 

724 086 199 

28. 10. MUDr. Ladislav Rů~i�ka st. Poliklinika, Masarykova 30, 
Broumov 

603 479 084 

2. a 3. 11. MUDr. Vlasta Hýblová Hálkova 367, 
Náchod 

491 428 636 

9. a 10. 11.  ZNL s.r.o. ( MUDr. Lukáb Neoral ) 17. listopadu 291, 
Police nad Metují 

602 333 427 

491 541 654 

ZUBNÍ POHOTOVOST 

Z ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

 

Dne 18. 10. 2024 , v pátek, nebudou v provozu nabe ordinace v 
Radvanicích a Teplicích nad Metují. 
V případě akutního zdravotního problému navbtivte odpovída-
jící ambulanci v nemocnici. 
 

Omezení ordina�ní doby také naleznete na   
www.venkovskylekar.cz 

MUDr. Ladislav Záveský 

http://www.venkovskylekar.cz/


INZERCE 


